

## Stikord dialogmøde med Idrætsrådet

Præsentation af deltagerne.

Idrætsrådets forslag

- Talentlinjen – meget tilfredse med KF's beslutning om støtte til talentlinjen. Men ønsker at drøfte hvilke kriterier der skal leves op til for at kunne være med. P.t. har man ikke været så konkret politisk, der er tale om et ganske nyt projekt, som udvalget følger. Det her skal ikke handle om hvad vi som politikere vil, men hvad foreningerne og de unge mennesker vil. Udvalget foreslår at kriterierne kommer fra jer, og måske i forbindelse med de screeninger der foregår lige nu.
- Hensigten er at gøre det åbent for alle skoler i kommune.
- Hvad vil man efter de 2 år når projektet er udløbet? Det er ikke afgjort, men det starter jo i august og vi er meget spændte på projektet.
- Hvad er elite, og hvad er talent? Det er idrætsområdet nødt til at være med til at konkretisere.
- Kunne det tænkes at Idrætsrådet skal være med til at lave kriterierne? Ja i er selvskrevne medspillere.
- Powertumbling i Outrup er ét eksempel på hvordan arbejde med elite og talentudvikling kan gøres.

Lokaletilskud og lokaleleje

- Rådet foreslår en differentieret lokaleleje fx til ydertimer eller i sommerhalvåret hvor der er mindre brug af hallerne. Et relevant emne som bør drøftes med hallerne.
- Vi er hårdt belastede, nogle klubber betaler meget i lokaleleje. De 75 % er for lavt sat. Andre kommuner kan stille lokaler gratis til rådighed eller i hvert fald med højere procentdel. Det vil sige vi har ikke lige vilkår.
- Der er tidspunkter hvor hallerne ikke kan lånes ud, kan man lave en model hvor disse tider er billigere end andre, eller på samme måde i sommerperioden, hvor mange klubber har lukket – kunne lokalerne være lidt billigere her. Erhardt – har mange haller ikke rabatordninger i forhold til tidspunkterne i dag?
- Hjemmeside – hvordan vi bliver synlige. Kan man tænke sig at de 4 råd får en fælles platform som kommunen finansierer? Kirstine informerede om Ruban som fælles platform og kommunens finansiering af anlæg men ikke driftsdelen på 1.000 kr. pr. år pr. forening. Det er vigtigt at vi bliver skarpe på hvad en hjemmeside skal indeholde, den er nødt til at være dynamisk hvis den skal bruges også af turister. Muligheden med Ruban blev drøftet. Der blev talt om fællesmøde med de 4 råd og Ruban så der sikres en god løsning som virker for rådene.  
Indenfor 14 dage skal der laves en aftale.

Kommunen skal have en person som kan sætte en fælles platform op, og som kan hjælpe foreningerne til hvad der skal være på siden, opsætning og lign. Bent Peter giver en tilbagemelding på en kontaktperson ved kommunen som kan være med til en snak om hvad siden skal indeholde.

- Foreningskonsulent – vi er i gang med ansættelsesprocessen og Idrætsrådet er med i den.
- Integration af foreninger – Foreningslivet fylder meget, og det er helt fantastisk. Herudover hvordan kan vi involvere flygtninge i vore foreninger evt. mentorordninger. Der er tilskudsmuligheder. Vi vil ikke tvinge foreninger til det, det skal være ildsjæle som bærer sådanne opgaver. Det er en stor opgave. Der kommer en ny version af åbne haller, fx med mulighed for at foreninger kan søge 50.000 kr. hvis de har ideer og magter at løfte en opgave omkring integration af flygtninge i foreningerne.
- Vi bør måske tænke mere langsigtede løsninger, for når de 50.000 kr. er væk, så er integrationen det formentlig også. Så hvordan laver vi en model, hvor de kommer ud i klubberne som medlemmer og ikke som projekt.
- Lad os vise dem hvad vi kan, og hvad de kan være med til - der hvor de er, som enkeltstående arrangement – det vil vi gerne være med til.
- Informationen om puljen på 50.000 kr. burde jo formidles rundt via den hjemmeside som vi gerne skal have op og stå.
- Kan kaserne tænkes ind i foreningsregi – Soldater som er i byen i 6 måneder de får halv kontingent, hvis de oplyser det når de kommer.
- Måske skal kasernens sportsklub IVG kobles sammen med os, og så tager vi den derfra.
- Der er fald på 13 % i medlemstallet siden 2008 – hvad tænker I om det? (I opgørelsen er der reguleret for det faldende børnetal). Vi har brug for mere detaljeret opgørelse over hvor det er tallene falder, så vi kan arbejde målrettet med det. Så kan vi gå ud til foreningerne som oplevere et fald, og prøve at gøre opmærksom herpå, eller at hjælpe. Vi samler oplysninger sammen til jer.
- Hvordan går det med at skaffe trænere og bestyrelsesmedlemmer? Fortalte om ”Klubfrivillige”, hvor frivillige i hele Varde Kommune kan melde sig, og man så kan henvende sig hvis der er brug for frivillige. Næsbjerg er i gang med at lave en Frivilligbank.
- Ungledeuddannelse – det blev foreslået at man arbejdede videre med denne del på alle skoler, det vil gavne foreningerne

Økonomien i en forening har også betydning for om vi kan skaffe frivillige. De frivillige gider ikke bøvle med at få pengene til at strække.

Der blev spurgt til status for vedtægtsændringerne som er sendt ind for en uge siden. Rådet får en tilbagemelding som udgangspunkt er man positiv overfor de ændringer som rådet selv oplever som meningsfulde.

Der blev opfordret til at udvalget er mere tydeligt om hvad det gerne er man vil drøfte med de emner man har sendt til Idrætsrådet. De få ord har været vanskelige at forstå umiddelbart.

Udgiften for foreningerne ved at leje haller i VK sml. andre kommuner

